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REVISTA PRESEI 
 

 Laura Codruţa Kovesi, în raportul de activitate: DNA, model în lupta anticorupţie. În ultimii 5 ani a trimis în 
judecată 68 de demnitari - 14 miniştri şi foşti miniştri, 39 de deputaţi, 14 senatori şi un membru al 
Parlamentului European 
Laura Codruţa Kovesi a publicat, luni seară, raportul de activitate în calitate de procuror-şef al DNA, în perioada 
mai 2013-iulie 2018, în document fiind prezentate obiectivele atinse, trimiterile în judecată şi condamnările. 
Kovesi spune că DNA a devenit model pentru multe ţări.nticorupţie 
Laura Codruţa Kovesi a publicat, luni seară, raportul de activitate în calitate de procuror-şef al DNA, în perioada 
mai 2013-iulie 2018, în document fiind prezentate obiectivele atinse, trimiterile în judecată şi condamnările. 
Kovesi spune că DNA a devenit model pentru multe ţări. 
„Prezentul document prezintă activitatea pe care am desfăşurat-o pe perioada deţinerii funcţiei de procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie în perioada 15 mai 2013 – 05 iulie 2018. În cadrul procedurilor de numire în 
funcţie în mai 2013 şi de reinvestire în funcţie în luna mai 2016, Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al 
Magistraturii a verificat şi aprobat principalele măsuri manageriale dispuse sau propuse prin proiectele de 
management, astfel că acestea au fost implementate în cadrul activităţii manageriale şi vor fi prezentate. 
Obiectivele stabilite prin proiectele manageriale de procuror şef au fost îndeplinite până în acest moment. 
Direcţia Naţională Anticorupţie a devenit în ultimii 5 ani o structură eficientă, pro activă şi care îşi îndeplineşte 
rolul instituţional de a investiga cauze de corupţie la nivel înalt şi mediu”, se arată în documentul publicat de 
Laura Codruţa Kovesi. 
De asemenea, în sursa citată se mai arată că, în cei cinci ani de mandat, a crescut anual numărul rechizitoriilor, 
numărul inculpaţilor trimişi în judecată, numărul demnitarilor investigaţi şi a crescut valoarea măsurilor 
asiguratorii dispuse. 
„În ultimii 5 ani DNA a trimis în judecată 68 demnitari: 14 miniştri şi foşti miniştri, 39 deputaţi, 14 sentori şi 1 
membru al Parlamentului European. Dintre aceştia au fost condamnaţi definitiv 37, după cum urmează: 9 miniştri 
şi foşti miniştri, 21 deputaţi, 6 senatori şi 1 membru al Parlamentului European. În aceeaşi perioadă de timp 
valoarea măsurilor asiguratorii institutite de DNA a fost de peste 2 miliarde Euro. Procentul de achitări s-a 
menţinut la 10% fiind sub media europeană. (...) Câştigarea încrederii publice s-a realizat prin faptul că Direcţia 
Naţională Anticorupţie a aplicat legea în mod egal, nu a avut şi nu are reţineri în a atinge vârful piramidei reţelelor 
de corupţie, indiferent de apartenenţa politică sau calitatea oficială a persoanelor cercetate şi indiferent de 
averea deţinută de aceştia. Direcţia Naţională Anticorupţie a devenit un model în lupta anticorupţie pentru mai 
multe ţări din regiune. În Raportul anticorupţie al Uniunii Europene publicat în 2014, DNA este prezentată drept 
unul dintre cele 5 exemple de bune practici la nivelul Uniunii Europene”, se mai arată în raportul de activitate al 
Laurei Codruţa Kovesi. 
Fostul procuror-şef al DNA mai spune că principalele măsuri de natură funcţională dispuse pentru organizarea 
direcţiei au fost dispuse prin rapoartele de activitate întocmite anual în care au fost stabilite măsuri, termene de 
implementare şi persoanele responsabile. Pe baza măsurilor stabilite în Strategia Naţională Anticorupţie, au fost 
stabilite priorităţile Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
„Aceste priorităţi au vizat în principal combaterea unor categorii de infracţiuni cu grad ridicat de incidenţă şi 
periculozitate socială, precum şi alte măsuri pentru optimizarea activităţii: combaterea corupţiei în administraţia 
publică locală şi centrală, combaterea corupţiei în achiziţii publice şi retrocedări, combaterea fraudei în utilizarea 
fondurilor din bugetul naţional şi european, instituirea măsurilor asiguratorii şi aplicarea confiscării extinse, 
soluţionarea cu operativitate a cauzelor; unificarea practicii în interiorul Direcţiei Naţionale Anticorupţie; 
aprofundarea unor instrumente internaţionale şi bune practici, prin accesarea de programe cu finanţare U.E. 
pentru realizarea unor acţiuni comune cu parteneri instituţionali; conectarea permanentă la mediul internaţional 
juridic în domeniul combaterii corupţiei”, se arată în raport. 
Sursa citată mai spune că, drept urmare a creşterii a numărului de rechizitorii, dar şi a intrării în vigoare a noilor 
coduri şi a pronunţării unor decizii de neconstituţionalitate a unor dispoziţii din noul Cod de procedură penală, 
activitatea în sectorul judiciar s-a intensificat considerabil. 
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„De exemplu, Decizia Curţii Constituţionale nr. 641 din 11 noiembrie 2014 cu privire la caracterul public şi 
oralitatea procedurii desfăşurate în camera preliminară a determinat creşterea semnificativă, cu peste 40%, a 
numărului de participări în şedinţele de judecată pentru procurorii din cadrul Secţiei judiciare penale după 
publicarea deciziei în Monitorul Oficial. A fost reorganizat modul de desemnare şi planificare al procurorilor din 
cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie în vederea participării la şedinţele de judecată şi s-a avut în vedere regula 
planificării procurorilor în funcţie de principiul repartizării echilibrate a cauzelor în raport de complexitatea 
acestora şi respectarea principiului continuităţii în cauzele deduse judecăţii”, mai spune Kovesi în raportul său. 
„Orientarea activităţii prin perspectiva priorităţilor stabilite şi prin măsurile organizatorice şi funcţionale dispuse a 
determinat o creştere semnificativă şi constantă a numărului de inculpaţi trimişi în judecată, precum şi a celor 
condamnaţi pentru infracţiuni de corupţie. Datele statistice relevă că parametrii de eficienţă în activitatea de 
urmărire penală desfăşurată de Direcţia Naţională Anticorupţie s-au îmbunătăţit considerabil de la preluarea 
mandatului în anul 2013 şi până în prezent. Pentru a evidenţia în mod sintetic şi clar aceste creşteri ale 
indicatorilor de cantitate şi calitate voi efectua o analiză comparativă a datelor statistice. Numărul rechizitoriilor a 
crescut în fiecare an. Spre exemplu, în anul 2016 a fost o creştere a numărului de rechizitorii cu 72 % faţă de 
2012”, se mai arată în document. 
De asemenea, fosta şefă a DNA spune că în ultimii 5 ani valoarea măsurilor asiguratorii institutite de Direcţie a 
fost de peste 2 miliarde de euro. Spre exemplu, în anul 2016 s-au instituit măsuri asiguratorii de peste jumătate 
de miliard de euro, cea mai mare valoare de la înfiinţarea instituţiei. 
„Tot în anul 2016, Direcţia Naţională Anticorupţie a reuşit să instituie măsura sechestrului cu privire la două 
proprietăţi situate în Saint Tropez – Franţa până la concurenţa sumei de 5.066.300 EURO. Totodată, s-a instituit 
măsura sechestrului şi cu privire la două imobile situate în Barcelona până la concurenţa sumei de 534 310 EURO. 
Au fost formulate şi solicitări de instituire a sechestrului în Cipru, Elveţia şi Germania până la concurenţa sumei de 
7.816.485 RON, echivalentul a 1.737.417 Euro. Măsurile dispuse au dus la menţinerea procentului de achitări faţă 
de anul 2012, fiind în ultimii ani de aproximativ 10%”, spune raportul. 
În document, se mai vorbeşte şi despre independenţa justiţiei care, spune Kovesi, reprezintă o condiţie esenţială 
pentru imparţialitatea activităţii DNA. 
„Presiunile exercitate în spaţiul public au depăşit de multe ori limitele unor critici acceptabile într-o societate 
democratică, uneori atacurile provenind din partea unor condamnaţi sau inculpaţi care deţin sau au deţinut 
funcţii importante în stat. Au existat în ultimul an numeroase atacuri la adresa procurorilor DNA sau a activităţii 
direcţiei, care au devenit mai agresive şi mai numeroase faţă de anii precedenţi. Au fost formulate către Consiliul 
Superior al Magistraturii cereri de apărare a independenţei procurorilor din Direcţia Naţională Anticorupţie atunci 
când au existat atacuri sau presiuni prin declaraţii publice asupra procurorilor sau activităţii direcţiei şi au fost 
înaintate cereri de apărare a independenţei şi prestigiului justiţiei, ca urmare a apariţiei în mass-media a unor 
afirmaţii denigratoare la adresa corpului procurorilor sau care au adus grave încălcări ale dreptului la imagine a 
magistraţilor procurori”, spune raportul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Anca Jurma - noul procuror-şef interimar DNA. Magistratul nu a mai instrumentat dosare de peste 10 ani/ 
Ministerul Justiţiei demarează selecţia procurorilor pentru conducerea DNA  
Procurorul general Augustin Lazăr a delegat-o, luni, pe Anca Jurma pentru a ocupa funcţia de procuror-şef 
interimar al DNA , potrivit unui anunţ al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţei şi Justiţie (PÎCCJ). 
Ministerul Justiţiei a anunţat că organizează în perioada 9 iulie -30 iulie 2018 selecţia procurorilor în vederea 
efectuării propunerii de numire în funcţia vacantă de procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
UPDATE Cine este Anca Jurma, procurorul-şef interimar al DNA. Nu a intrumentat dosare de peste 10 ani 
Procurorul Anca Jurma, delegată de către Augustin Lazăr pentru interimatul la şefia DNA, a deţinut două mandate 
de şef al serviciului de cooperare internaţională, ulterior fiind consiliera Laurei Codruţa Kovesi, însă aceasta nu a 
instrumentat dosare penale de mai bine de 10 ani. 
Anca Jurma este născută în anul 1966, şi deţine, în prezent, funcţia procuror-şef interimar al Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie (DNA), însă este un magistrat care nu a instrumentat dosare penale de mai bine de 10 ani. Procurorul 
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Anca Jurma este cunoscută în mediul juridic ca fiind fiica fostului procuror general al României, Nicolae 
Cochinescu. 
Nicolae Cochinescu a fost procuror general al României în perioada 1996-1997 şi, în anul 2001, a fost judecător al 
Curţii Constituţionale pentru o perioadă de nouă ani. 
Revenind la procurorul-şef interimar al DNA, potrivit CV-ului său publicat prezentat de DNA, Anca Jurma are o 
vechime în funcţia de procuror de mai bine de 20 de ani, îndeplinind succesiv această funcţie la Parchetul de pe 
lângă Judecătoria Sector 3 Bucureşti, la Parchetul de pe lângă Tribunalul Bucureşti şi la Parchetul de pe lângă 
Curtea de Apel Bucureşti. 
Mai mult, începând cu data de 1 octombrie 2002, Jurma îndeplineşte funcţia de procuror şef al Serviciului de 
cooperare internaţională, de informare şi relaţii publice din cadrul DNA, iar din anul 2010 este vicepreşedinte al 
Reţelei Europene Anticorupţie (EPAC/EACN). CV-ul procurorului Anca Jurma mai arată că, din 2004 este membră a 
delegaţiei României la Grupul de State împotriva Corupţiei (GRECO), organism în cadrul Consiliului Europei. 
Jurma a avut rolul de conlier al şefei DNA, laura Codruţa Kovesi. 
De asemenea, începând cu anul 2004, Jurma a fost evaluator al Grupului Statelor împotriva Corupţiei (GRECO, un 
organism al Consiliului Europei), urmărind aplicarea prevederilor Convenţiei penale pentru combaterea corupţiei. 
Activitatea profesională a Ancăi Jurma mai arată: 
- În intervalul 2007–2009, a fost expert evaluator în Programul-pilot al Convenţiei ONU anticorupţie. 
- În perioada 2006-2008, a fost expert în programe de asistenţă ale Uniunii Europene ale Consiliului Europei şi 
Organizaţiei pentru Cooperare Economică şi Dezvoltare în combaterea corupţiei. 
- Începând din ianuarie 2008 a fost persoană de contact a Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA) în relaţia cu 
reţeaua Partenerilor Europeni împotriva Corupţiei. 
- În 2010, a fost aleasă asistent al vicepreşedintelui Partenerilor Europeni împotriva Corupţiei. 
- Începând din 2010, a fost persoană de contact a DNA în relaţia cu Reţeaua anticorupţie (ACN), fiind responsabilă 
de Estul Europei şi Asia Centrală. 
Agenţia de presă MEDIAFAX a trimis Ministerului Public o solicitare prin care a cerut lămuriri privind 
considerentele care au stat la baza delegării Ancăi Jurma pentru funcţia de conducere a DNA. De asemenea, 
MEDIAFAX a solicitat ca procurorul general Augustin Lazăr să precizeze dacă Anca Jurma, în calitate de consilier al 
Laurei Codruţa Kovesi, a luat parte la deciziile conducerii DNA, în prezent contestate. 
Ştirea iniţială: 
Ca urmare a decretului prin care preşedintele Klaus Iohannis a revocat-o din funcţia de procuror şef al Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie pe Laura Codruţa Kovesi şi a publicării acestuia în Monitorul Oficial, procurorul general 
Augustin Lazăr a emis, luni, ordinul de delegare în această funcţie a Ancăi Jurma, procuror DNA, anunţă Parchetul 
General. 
Anca Jurma a îndeplinit pe parcursul a două mandate atribuţiile de procuror şef al Serviciului de cooperare 
internaţională şi programe din cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie, iar ulterior a fost numită consilier al 
procurorului şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
'Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, domnul Augustin Lazăr, transmite 
un mesaj de încredere privind continuarea cu fermitate a activităţii anticorupţie, care reprezintă o prioritate a 
Ministerului Public, în îndeplinirea rolului său constituţional. În activitatea judiciară, Ministerul Public reprezintă 
interesele generale ale societăţii şi apără ordinea de drept, precum şi drepturile şi libertăţile cetăţenilor", se arată 
în comunicatul de presă al Parchetului General, remis luni MEDIAFAX. 
Ministerul Justiţiei a anunţat că organizează în perioada 9 iulie -30 iulie 2018 selecţia procurorilor în vederea 
efectuării propunerii de numire în funcţia vacantă de procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
Ministerul Justiţiei organizează, în perioada 09 – 30.07.2018, la sediul său din Bucureşti, str. Apolodor, nr. 17, 
sectorul 5, cod 050741, selecţia procurorilor în vederea efectuării propunerii de numire în funcţia vacantă de 
procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
Marius Iacob, procurorul şef adjunct al DNA, asigură interimatul la conducerea Direcţiei, până când Augustin 
Lazăr, procurul general, va delega o persoană care să preia atribuţiile până la desemnarea unui nou procuror şef. 
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Potrivit regulamentului intern al DNA, atribuţiile şefului Direcţiei sunt preluate de către adjuncţii acestuia. 
Procurorii şefi adjuncţi sunt Marius Iacob şi Călin Nistor. Având în vedere că Nistor este în concediu, atribuţiile, 
după revocarea Laurei Codruţa Kovesi, sunt preluate de către Marius Iacob. 
Urmează ca Augustin Lazăr, procurul general, să delege o persoană la conducerea DNA, până la desemnarea unui 
nou procuror şef. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader şi Lazăr participă la Secţia pentru procurori a CSM, pentru a discuta cererea Codruţei Kovesi de 
continuare a activităţii 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, va participa miercuri, la Secţia pentru procurori a CSM, unde se va discuta 
cererea Laurei Codruţa Kovesi de continuare a activităţii, după ce preşedintele României a semnat decretul de 
revocare a sa din funcţie. La şedinţă va merge şi procurorul Augustin Lazăr. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, va merge miercuri la Secţia pentru procurori a CSM, unde se va discuta 
solicitarea fostei şefe a DNA de continuare a activităţii, se arată în agenda publicată pe site-ul Ministerului. 
De asemenea, potrivit unor surse, la Secţie va participa şi procurorul general al României, Augustin Lazăr. 
Procurorii CSM vor discuta, miercuri, începând cu ora 10:00, cererea Laurei Codruţa Kovesi de a-şi continua 
activitatea în calitate de procuror. 
Decizia vine după ce preşedintele României Klaus Iohannis a emis decretul de revocare a Laurei Codruţa Kovesi de 
la conducerea DNA, potrivit deciziei CCR, anunţul fiind făcut luni de către purtătorul de cuvânt al şefului statului, 
Mădălina Dobrovolschi. 
"Am fost procuror şef al DNA timp de 5 ani şi tot ce am realizat am consemnat într-un raport care va fi făcut 
public în cel mai scurt timp şi va putea fi studiat pe site", a declarat Laura Codruţa Kovesi, la scurt timp după 
anunţul privind revocarea sa. 
"Despre mine vă pot spune că am luat act de decretul de revocare din funcţia de procuror şef DNA şi începând de 
astăzi nu voi mai lucra în Direcţia Naţională Anticorupţie. Voi rămâne procuror",a mai spus Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader declanseaza procedura pentru inlocuirea lui Kovesi 
Ministerul Justitiei a anuntat luni ca declanseaza procedura pentru desemnarea urmatorului sef al Directiei 
Nationale Anticoruptie, dupa ce presedintele Klaus Iohannis a semnat tot azi decretul pentru revocarea Laurei 
Codruta Kovesi. 
 
"Ministerul Justitiei organizeaza, in perioada 09 - 30.07.2018, la sediul sau din Bucuresti, str. Apolodor, nr. 17, 
sectorul 5, cod 050741, selectia procurorilor in vederea efectuarii propunerii de numire in functia vacanta de 
procuror sef al Directiei Nationale Anticoruptie", transmite MJ intr-un comunicat de presa. 
 
Presedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul de revocare a Laurei Codruta Kovesi, iar acesta a fost deja 
publicat in Monitorul Oficial, intrand astfel in vigoare. Laura Codruta Kovesi a anuntat ca pleaca din DNA, dar 
ramane procuror. 
 
Procurorul sef adjunct al Directiei Nationale Anticoruptie, Marius Iacob, va prelua conducerea institutiei pana 
cand procurorul general Augustin Lazar va numi, oficial, un sef interimar, au declarat surse avizate 
pentru Ziare.com. 
Iacob este urmatorul in functie, alaturi de celalalt adjunct al procurorului sef, Calin Nistor. Acesta din urma insa se 
afla momentan in concediu. 
Apoi, potrivit procedurii, pentru numirea oficiala a unui nou sef la DNA, ministrul Justitiei urmeaza sa faca o 
propunere, care va fi avizata de CSM si apoi aprobata de presedintele Klaus Iohannis. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Toader a aflat din presa de dezincriminarea neglijentei in serviciu: Nu e un nou Cod Penal, e acelasi, dar 
modificat 
Minstrul Justitiei, Tudorel Toader, a declarat, luni dimineata, ca a aflat de la un jurnalist ca Parlamentul a votat 
dezincriminarea neglijentei in serviciu. 
"Eram in masina cand cineva dintre dvs (jurnalisti - n.red.) m-a sunat si m-a intrebat ce parere am de neglijenta si 
atunci aflasem de dezincriminare", a sustinut Toader la intrarea in Ministerul de Justitie. 
 
Intrebat cum vede "noul Cod Penal", Toader a spus ca nu este vorba despre un nou Cod Penal, ci despre acelasi, 
doar ca modificat. 
"Noul Cod Penal practic nu este noul cod penal, este Codul Penal din 2014 care are modificari. Cu privire la acest 
Cod Penal a carui modificare se preconizeaza, va aduceti aminte ca Ministerul Justitiei a elaborat proiectul de lege 
pentru modificare in sensul punerii de acord cu deciziile CCR, cu directivele europene. Ma refer la Codul Penal si la 
Procedura Penala. 
Strict propunerea noastra viza transpunerea directivei, punerea de acord cu deciziile CCR. Mai departe, 
modificarile au survenit la comisia speciala si dansii sunt in masura sa va raspunda. Eu ce va pot spune? Eu va pot 
spune ca in controlul de constitutionalitate se va vedea daca modificarile adoptate corespund exigentelor 
constitutionale", a spus ministrul cand i s-a cerut sa comenteze modificarile. 
 
Acesta a precizat ca oportunitatea apartine legiuitorului, iar constitutionalitatea o va verifica CCR. 
"Legiuitorul este obligat sa modifice o lege in acord cu decizia, deciziile CCR, dar nu este impiedicat sa adopte si 
alte modificari, respectandu-i oportunitatea legiferarii, iar legiuitorul respectand limitele Constitutiei", a punctat 
el. 
"Sunt Coduri Penale care incrimineaza abuzul intr-o forma mult mai stricta, mai previzibila, mai clara" 
Referitor la abuzul in serviciu, Toader a spus ca au fost foarte multe dezbateri la Ministerul Justitiei si ca a primit 
numeroase propuneri. 
"In Codurile Penale din statele membre ale Uniunii doar cateva dintre ele au incriminat abuzul. In aceasta forma 
destul de permisiva in incadrarea unui fapt. Sunt Coduri Penale care incrimineaza abuzul intr-o forma mult mai 
stricta, mai previzibila, mai clara", a spus el. 
El a precizat ca la nivelul comisiei speciale s-au adunat 31 sau 32 de propuneri pentru modificarea abuzului in 
serviciu. 
"Am luat din cele 32 de propuneri ce am considerat noi, la Ministerul Justitiei, le-am trimis la comisia speciala. 
Cele 32 de propuneri au fost propuneri care nu produc efecte juridice. Comisia speciala a retinut una dintre ele, 
cea plecata de la minister. Sigur ca dvs puteti si o veti face sa intrebati comisia speciala care au fost ratiunile 
pentru care au retinut una dintre variante", a mentionat Toader. 
 
Jurnalistii au insistat si l-au intrebat daca aceasta este cea mai buna varianta. 
"Eu, ca ministru al Justitiei, raspund la intrebarile vizand activitatea mea, a noastra. Noi am facut o propunere si 
atata tot", a punctat el. 
Intrebat despre ce spune prim-vicepresedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, despre aceste modificari, 
Toader a replicat ca nu s-a intalnit cu acesta inca, dar ca o va face. 
Camera Deputatilor a votat, saptamana trecuta, modificarile Codului Penal in forma adoptata de Senat cu o zi 
inainte. Au fost 167 de voturi pentru, 97 impotriva, 19 abtineri si un deputat nu a votat. Practic, doua voturi au 
fost peste necesarul de 165 de voturi. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Liviu Dragnea: Discuţia despre suspendare va continua. Nu e o victorie pentru nimeni revocarea lui Kovesi / 
De ce crede liderul PSD că Iohannis nu mai are puterea să fie preşedinte 
Întrebat ce opinie are despre faptul că anunţul privind revocarea Laurei Codruţa Kovesi a fost făcut de purtătorul 
de cuvânt al Preşedinţiei, nu de Klaus Iohannis, Liviu Dragnea a spus luni că ar fi trebuit să iasă public şeful 
statului. 
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UPDATE Dragnea: Nu e o victorie pentru nimeni revocarea lui Kovesi 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, luni, că revocarea Laurei Codruţa Kovesi nu este o victorie pentru 
nimeni, fiind o măsură mică din ceea ce trebuie să se întâmple în perioada următoare. 
„Nu e o victorie pentru nimeni revocarea. Este o măsură mică ce trebuie să se întâmple în perioada următoare. 
Faptul că noi convieţuim cu un sistem ocult, ce bucurie să fie? Bucurie va fi când ţara se va elibera”, a declarat 
Liviu Dragnea. 
Acesta a vorbit şi despre noua numire la DNA, atribut ce revine în sarcina ministrului Justiţiei. 
„Atributul propunerii cred că va trebui să declanşeze procedurile. Adică nu ştiu ce să aştepte. Din păcate, aici 
discutăm de o caracatiţă mult mai mare. Eu doar îmi exprim speranţa, şi foarte mulţi români, ca la un moment dat 
să ajungem în România, ca o parte dintre procurori să acţioneze cu bună credinţă, pentru aflarea adevărului şi 
respectarea legii şi să înţeleaga independenţa pe care nimeni nu le-a ştirbit-o. Independenţa lor a fost ştirbită 
chiar de anumite gesturi, presiuni şi să aibă obiective esenţiale aflarea adevărului şi respectarea drepturilor şi 
libertăţilor fundamentale, nu să acţioneze pe considerente politice (...). Teroarea, nesiguranţa, vorbiţi cu avocaţi şi 
spun că se deprofesionalizează marea majoritate. Au sentimetul că nu contează argumentele lor, trimiterea la 
procedure şi justiţiabilul e tot itmpul în nesiguranţă. Doar dacă se schimbă abordarea, vor intra în vigoare noile 
legi”, a mai spus Dragnea. 
Ştirea iniţială: 
„Dacă vom lua această decizie o s-o prezentăm atunci. Nu e numai asta. Sigur că e o discuţie serioasă pe care 
trebuie să o purtăm foarte aşezat pentru că este un demers foarte serios. Nu e un demers în joacă, dar din păcate 
preşedintele arată demult că nu respect Constituţia, nu-şi respect atribu'iile, nu mai are puterea să fie un 
preşedinte deasupra partidelor, fără interese partinice, care să fie un mediator între puterile statului”, a declarat 
Liviu Dragnea. 
Acesta a declarat că discuţia stabilită pentru azi a fost amânată, dar „nu am închis-o”. 
„Eu cred că decizia a fost luată pentru că dacă voia să ia această decizie de la început nu îl oprea nimeni. Nici copiii 
de grădiniţă nu l-au crezut că ai nevoie de 30 de zile ca să citeşti decizia CCR. Nici nu trebuia să citeşti toată 
motivarea. Din secunda a doua când s-a publicat decizia CCR în MO, preşedintele a încălcat Constituţia. Din 
moment ce n-a făcut-o când era firesc să o facă, înseamnă că s-a întâmplat ceva pe parcurs”, a mai spus 
preşedintele PSD. 
Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu au vorbit public, în ultimele zile, despre posibilitatea suspendării şefului 
statului, în condiţiile în care acesta nu punea în aplicare decizia CCR de revocare a Laurei Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera de Comert: Modificarile Codului Penal sunt extrem de toxice pentru sanatatea mediului de afaceri 
Camera de Comert si Industrie a Romaniei (CCIR) considera ca modificarile aduse Codului Penal in Parlament sunt 
extrem de toxice pentru sanatatea mediului de afaceri national, iar ele vor duce la abuzuri pe scara larga 
impotriva companiilor si a antreprenorilor. 
"Abuzurile unor reprezentanti ai statului sunt nu doar certe, ci si foarte frecvente, fiind confirmate de decizii ale 
instantelor romanesti. Abuzurile functionarilor publici pun in pericol investitii generatoare de locuri de munca si 
afecteaza mediul concurential national. 
Antreprenorii romani din toata tara s-au lovit in multe situatii, intre altele, de intarzierea nejustificata a unor avize 
solicitate de lege sau de fraudarea procedurilor la licitatiile publice", se arata intr-un comunicat postat pe site-ul 
Camerei de Comert. 
Oamenii de afaceri precizeaza ca au cerut, in repetate randuri, de-a lungul anilor, masuri pentru reducerea 
arbitrariului din deciziile institutiilor publice de la nivel local si central. 
De aceea, spun ei, o justitie eficienta, avand la depozitie un Cod Penal modern, reprezinta o asteptare importanta 
a companiilor si a antreprenorilor romani. 
"In opinia sistemului cameral, Romania are nevoie de o legislatie penala care sa respecte standardele europene, 
iar o modificare a legilor penale in pripa nu face decat sa slabeasca credibilitatea tarii in fata partenerilor 
europeni.  

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://ccir.ro/2018/07/09/ccir-considera-ca-modificarile-aduse-codului-penal-sunt-extrem-de-toxice-pentru-sanatatea-mediului-de-afaceri-national/
https://ccir.ro/2018/07/09/ccir-considera-ca-modificarile-aduse-codului-penal-sunt-extrem-de-toxice-pentru-sanatatea-mediului-de-afaceri-national/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Modificarea intempestiva a Codului Penal creeaza perceptia de lipsa de predictibilitate si va afecta negativ 
credibilitatea Romaniei ca destinatie de investitii. 
Consideram ca Romania trebuie sa dea un semnal puternic ca reuseste sa se ancoreze in principiile democratice 
europene, iar, pentru asta, coalitia majoritara ar trebui sa astepte avizul Comisiei de la Venetia, pe care Romania 
l-a solicitat. Asteptarea avizului Comisiei de la Venetia ar fi si un semn de seriozitate a Romaniei in fata 
partenerilor europeni", mai precizeaza Camera de Comert. 
 
Potrivit oamenilor de afaceri, aplicarea nediscriminatorie si cu fermitate a legii, inclusiv prin posibilitatea de a 
pedepsi abuzurile, reprezinta un element care va duce la cresterea investitiilor in crearea de locuri de munca. 
"Camera de Comert si Industrie a Romaniei solicita public partilor interesate sa faca tot ce e posibil pentru 
anularea acestor modificari nocive care vor duce la abuzuri pe scara larga impotriva companiilor si a 
antreprenorilor din Romania", se mai arata in comunicat. 
Camera Deputatilor, decizionala, a votat, saptamana trecuta, modificarile Codului Penal. Au fost 167 de voturi 
pentru, 97 impotriva, 19 abtineri si un deputat nu a votat. 
Opozitia si Inalta Curte de Casatie si Justitiei au contestat modificarile la Curtea Constitutionala, iar CCR va 
dezbate sesizarile abia pe 17 septembrie, ceea ce inseamna ca cel putin pana atunci noul act normativ nu va fi 
promulgat de presedintele Klaus Iohannis. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Codul administrativ, care vine cu pensii speciale pentru aleşii locali, a fost adoptat de Camera Deputaţilor 
Camera Deputaţilor a adoptat proiectul de lege privind Codul administrativ, în calitate de for decizional, cu 175 de 
voturi pentru, 33 împotriva şi 15 abţineri. 
Printre prevederile proiectului legislativ se numără eliminirea pragului de 20% pentru folosirea limbii materne a 
minorităţilor naţionale în prefecturi, primării, consilii judeţene şi locale, dar şi cum vor fi montate plăcuţele 
bilingve. 
„Art.94.- Folosirea limbii minorităţilor naţionale (1) În unităţile/subdiviziunile administrativ-teritoriale, în care 
cetăţenii aparţinând minorităţilor naţionale au o pondere de peste 20% din numărul locuitorilor, autorităţile 
administraţiei publice locale, instituţiile publice aflate în subordinea acestora, organismele prestatoare de servicii 
publice şi de utilitate publică de interes local sau judeţean, precum şi prefecturile, serviciile publice 
deconcentrate, au obligaţia să asigure în raporturile cu aceştia, folosirea limbii minorităţii naţionale respective, în 
conformitate cu prevederile Constituţiei, ale prezentului Cod şi ale tratatelor internaţionale la care România este 
parte. (2) Autorităţile şi instituţiile publice, precum şi celelalte entităţi juridice prevăzute la alin.(1), prin hotărârea 
organelor lor deliberative sau după caz, organelor de conducere pot decide asigurarea folosirii limbii minorităţilor 
naţionale în unităţile administrativ-teritoriale în care cetăţenii aparţinând minorităţilor naţionale nu ating 
ponderea prevăzută la alin (1)”, prevede proiectul adoptat de Senat. 
O altă modificare în proiectului adoptat de deputaţi luni, le permite aleşilor locali să poată fi persoane fizice 
autorizate (PFA) sau „persoane care exploatează o întreprindere individuală sau o întreprindere familială”. 
O altă prevedere adoptată de Senat este cea referitoare la pensiile speciale ale aleşilor locali care, la încetarea 
mandatului acestora, vor fi suportate din bugetul de stat. 
„Persoanele alese începând cu anul 1992 de către cetăţeni, prin vot universal, egal, direct, secret, respectiv prin 
vot secret indirect şi liber exprimat, respectiv primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor 
judeţene, care îndeplinesc condiţiile vârstei standard de pensionare, ale vârstei standard de pensionare redusă 
aşa cum sunt prevăzute în Legea nr 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, cu modificările şi 
completările ulterioare, sau cele prevăzute de alte legi speciale au dreptul, la încetarea mandatului, la o 
indemnizaţie pentru limită de vârstă de la data la care li se acordă drepturile de pensie pentru limită de vârstă, 
dar nu mai devreme de data încetării mandatului aflat în derulare”, se arată în articolul 248 din proiectul Codului 
administrativ. 
(Sursa: Mediafax) 
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 BNS: „Revoluția fiscală” a scăzut veniturile a aproape 1,2 milioane de români 
Aproximativ 1,2 milioane de lucrători au venituri diminuate prin aplicarea Ordonanței de Urgență nr. 79/2017 
privind modificarea Codului Fiscal, iar alţi aproape 609.000 sunt expuşi riscului de diminuare, a declarat, luni, 
preşedintele Blocului Naţional Sindical (BNS), Dumitru Costin, într-o conferinţă de specialitate. 
„Impactul 'revoluţiei fiscale' a atins în mod direct 1,2 milioane de lucrători şi pune în risc încă 608.781 de salariaţi. 
Pe aceşti 608.781 de salariaţi în general îi regăsiţi prin companii multinaţionale, prin companii mijlocii şi mari. 
Ceilalţi 1,2 milioane de salariaţi o să-i regăsiţi preponderent în întreprinderi mici, întreprinderi mijlocii. Evident, 
aceasta este o zonă în care lucrătorii au deja restricţii în a se organiza, a se reprezenta şi, în plus, aşa cum 
atrăgeam atenţia încă din toamna anului trecut, era imposibil ca Inspecţia Muncii să poată să ajungă să 
monitorizeze, să supravegheze şi să stimuleze 500 şi ceva de mii de angajatori din România ca să respecte 
recomandările politicienilor", a spus Dumitru Costin. 
 
Conform datelor BNS, 1.135.418 salariaţi au înregistrat, în martie 2018 faţă de noiembrie 2017, reduceri ale 
veniturilor salariale nete, din care: 169.440 - salariaţi au suportat integral transferul sarcinii contribuţiilor, iar 
965.978 salariaţi au suportat parţial transferul sarcinii contribuţiilor. 
Alți 608.781 salariaţi au primit compensarea transferului sub formă de bonusuri, contractele lor de muncă au 
rămas însă neschimbate în ceea ce priveşte salariul de bază brut, ca urmare angajatorul poate decide oricând 
unilateral diminuarea sau stoparea acestor forme de remunerare. 
 
Potrivit BNS, la 31 martie 2018, doar aproape jumătate dintre angajatorii din mediul economic din România au 
operat modificări ale contractelor individuale de muncă în vederea compensării transferului sarcinii contribuţiilor 
sociale de la angajator la angajat. De asemenea, 24% dintre angajatorii activi nu au operat nicio modificare a 
contractelor individuale de muncă, nici măcar pentru un singur contract. 
 
Dumitru Costin susţine că, pentru mediul economic, conform datelor furnizate de Inspecţia Muncii, rezultatul 
revoluţiei fiscale a însemnat că 1.744.199 de contracte de muncă au salarii nete contractuale diminuate, 44% din 
contractele individuale de muncă (cu timp complet sau timp parţial) au suferit modificări ale salariului ca urmare a 
modificării salariului minim, iar 26% dintre contractele de muncă au înregistrat creşteri de cel puţin 20%, în 
intervalul 1 ianuarie - 31 martie 2018. Acestea sunt contracte ale unor persoane al căror salariu net a fost cel 
puţin menţinut la valoarea din luna decembrie 2017. 
 
17% dintre contractele de muncă înregistrate în Revisal au rămas nemodificate în perioada vizată, respectiv 1 
ianuarie 2018 - 31 martie 2018, iar 13% dintre contracte au înregistrat modificări salariale, însă acestea au fost 
mai mici decât 20% şi, ca urmare, venitul net în cazul acestor contracte a fost diminuat. 
 
De asemenea, datele prezentate de organizaţie arată că, dacă în decembrie 2018 raportul între salariul minim şi 
salariul de bază median din contractele individuale de muncă era de 80%, în martie 2018 acest raport a ajuns la 
95%. 
 
Dumitru Costin a atras atenţia asupra faptului că bugetul public consolidat, conform Programului de Convergenţă 
2018, pierde 2,38 miliarde de lei, în 2018, ca efect al aplicării OUG 79/2017. 
 
„Bugetul asigurărilor sociale nu este echilibrat nici după transferul sarcinii contribuţiilor sociale, fondul unic de 
asigurări de sănătate înregistrează la 5 luni un deficit mai mare decât întreg anul 2017. Ceea ce bugetul de stat 
încasa ca impozit pe venit şi transfera ca subvenţie este acum încasat direct sub formă de contribuţii, bugetul de 
stat suportând însă o pierdere substanţială a veniturilor din impozit pe venit", a explicat acesta. 
 
Costin a adăugat că nici în ceea ce priveşte evaziunea fiscală nu se pot observa îmbunătăţiri ale situaţiei 
anterioare anului 2018. Conform datelor publicate de ANAF, primele 90 de companii care împreună adunau mai 
mult de 50% din datoriile restante la bugetele de asigurări sociale au continuat să acumuleze datorii. La 31 martie 
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2018, datoriile acumulate de acestea erau cu 0,3% mai mari decât la 30 septembrie 2017, peste jumătate din 
aceste companii sunt deja în faliment, în timp ce 25% din acestea sunt în stare de insolvenţă. 
 
În plus, conform datelor comunicate de ANAF, numărul angajatorilor care au depus declaraţii fiscale pentru 
impozit pe venit şi contribuţii sociale a fost în luna martie 2018 cu peste 3% mai mic faţă de noiembrie 2017, 
situaţia fiind aceeaşi în februarie 2018 raportat la noiembrie 2017. 
 
Reprezentantul BNS a menţionat că, în aceeaşi perioadă, numărul angajatorilor activi din mediul economic, cei 
înregistraţi în mediul economic, era la 31 martie 2018 cu peste 7% mai mare decât numărul angajatorilor ce 
depun declaraţii fiscale pentru veniturile salariale. Aceasta, în condiţiile în care în baza de date a ANAF sunt 
cuprinşi şi angajatorii instituţii publice. Din comparaţia acestor date, se poate concluziona că la 31 martie 2018 
aproximativ 50.000 de angajatori activi nu depuneau declaraţii fiscale pentru salariaţii proprii. 
 
În opinia liderului sindical, OUG „este ascunsă în Parlament” şi nu a intrat în dezbatere „pentru a o feri de posibile 
intervenţii la Curtea Constituţională”. 
 
„Suntem pregătiţi în orice moment să atacăm acest document care, în opinia noastră, este un document toxic şi e 
toxic nu numai din cauza faptului că discutăm de mai bine de un milion de indivizi salariaţi din România care au 
avut de suferit, ci şi din cauza faptului că această aşa-zisă reformă fiscală continuă să încalce brutal un tratat 
european, continuă să încalce brutal o convenţie a Organizaţiei Internaţionale a Muncii - Convenţia 102 - ratificată 
de România”, a subliniat Costin. 
(Sursă: Agerpres) 
 

 Deputaţii au adoptat, în forma iniţială, Legea 303/2004 privind statutul magistraţilor. Cererea de reexaminare 
a preşedintelui Klaus Iohannis a fost RESPINSĂ 
Camera Deputaţilor a adoptat, luni, proiectul care modifică Legea 303/2004 privind statutul procurorilor şi 
judecătorilor, în forma iniţială, respingând cererea de reexaminare a preşedintelui Klaus Iohannis. Au fost 173 de 
voturi pentru, 61 împotrivă şi o abţinere. 
Comisia juridică a adoptat, tot luni, raport de admitere pentru proiectul care modifică Legea 303/2004, dar în 
forma iniţială, respingând astfel cererea de reexaminare formulată de şeful statului pe această iniţativă legislativă. 
Astfel, proiectul urmează să primească raport, marţi, de la Comisia juridică a Senatului şi apoi să intre la vot în 
plenul Senatului, care este for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul votează marţi cererea de reexaminare a preşedintelui Iohannis asupra modificărilor la Legea privind 
statutul magistraţilor 
Plenul Senatului urmează să dezbată şi să voteze marţi cererea de reexaminare formulată de preşedintele Klaus 
Iohannis asupra modificărilor Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, a hotărât luni seară 
Biroul permanent al camerei parlamentare superioare. 
 
Amendamentele la lege pot fi depuse până marţi dimineaţă, şedinţa urmând să aibă loc la ora 13,00. 
Deputaţii au respins luni cererea de reexaminare la legea menţionată, cu 173 de voturi "pentru", 61 "împotrivă" şi 
o abţinere. 
Preşedintele Comisiei juridice, Eugen Nicolicea, a declarat că o mare parte dintre punctele cererii de reexaminare 
vizează aspecte ce ţin de constituţionalitate, "deci aceste aspecte nu pot să facă parte dintr-o cerere de 
reexaminare, ci dintr-o sesizare la Curtea Constituţională. 
Deputaţii liberali şi cei de la USR au spus că susţin cererea preşedintelui de reexaminare a proiectului legislativ. 
Senatul este for decizional în cazul acestei legi.  
(Sursa: Agerpres) 
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 A fost adoptată Legea care stabileşte cum se exploatează gazele din Marea Neagră. 50% din producţie va fi 
tranzacţionată pe piaţa din România / Dragnea: Nu putem accepta să fim dependenţi energetic de ruşi 
Camera Deputaţilor a adoptat, luni, în calitate de for decizional, proiectul care stabileşte măsuri pentru 
exploatarea gazelor din Marea Neagră, cu 175 de voturi pentru, 30 împotrivă şi 30 de abţineri. 
UPDATE Dragnea: Nu putem accepta ca România să-şi păstreze dependenţa energetică de ruşi 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat luni, după ce deputaţii au adoptat, decizional, 
proiectul care stabileşte măsurile de exploatare a gazelor din Marea Neagră, că nu putem accepta ca ţara noastră 
să fie în continuare dependentă energetic de Rusia. 
„Este o lege foarte importantă şi cred cu speranţa că abţinerile sau voturile împotrivă au fost generate nu de rea 
credinţă ci poate dintr-o înţelegere greşită a prevederilor din această lege”, a declarat la tribuna plenului, liderul 
PSD Liviu Dragnea, după ce deputaţii au adoptat proiectul de lege care reglementează exploatarea gazelor din 
Marea Neagră. 
Discursul acestuia a fost întrerupt de vociferări în sală din partea partidelor de opoziţie. Astfel, Dragnea a replicat: 
„E aici un disc care e stricat şi tot vorbeşte”. 
Preşedintele de şedinţă, Florin Iordache, a fost nevoit să intervină pentru ca liderul PSD să-şi poată relua discursul. 
„Nu au fost negocieri în spatele niciunei uşi nici deschise nici închise, nu se fac negocieri pe marginea unei legi. 
Ceea ce am prezentat eu astăzi am făcut-o pentru că am vorbit cu colegii mei de la Camera Deputaţilor şi am 
convenit împreună că înainte de a vota această lege într-o formă sau alta toţi vedem în grup care sunt datele 
economice, datele financiare şi avantajele strategice pentru România”, a afirmat Liviu Dragnea, răspunzând astfel 
reproşurilor opoziţiei. 
Acesta a susţinut că s-a consultat cu colegii din Camera Deputaţilor şi au hotărât că legea nu trebuie adoptată în 
forma Senatului. 
"Trebuia să fie adoptată această lege nu în forma care a venit de la Senat, nu vreau să acuz pe nimeni, ori a fost 
superficialitate ori nu a fost o analiză foarte atentă, dar nu puteam accepta în Camera Deputaţilor ca România să-
şi păstreze în continuare dependenţa energetică de ruşi, Faptul că am pus 50% din toată producţia pe contracte 
bilaterale, iar 50% tranzacţionare pe piaţa românească înseamnă că Romania devine una dintre puţinele ţări din 
lume care devine independentă energetic. De asemenea, suprataxare zero nu putea fi acceptată pentur că nu poti 
ca stat român să nu încasezi absolut nimic", a completat Dragnea, după votul final. 
Camera Deputaţilor a adoptat, luni, în calitate de for decizional, proiectul care stabileşte măsuri pentru 
exploatarea gazelor din Marea Neagră, cu 175 de voturi pentru 30 împotrivă şi 30 de abţineri. 
Ştirea iniţială: 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a anunţat luni, înainte ca deputaţii să voteze iniţiativa, că 
proiectul de lege a suferit modificări în comisie, astfel că nu va fi adoptat în forma adoptată deja de Senat. Printre 
modificările adoptate de comisie şi preluate de Camera Deputaţilor se numără şi cea referitoare la producţia de 
gaze care va fi tranzacţionată pe piaţa din România, care a crescut la jumătate, în loc de 30% cum era prevăzut 
iniţial. De asemenea, o altă modificare adusă de comisie şi adoptată de Camera Deputaţilor, se referă la 
introducerea sumelor încasate din revedenţe şi impozite suplimentare, care vor alimenta fondul special creat prin 
ordonanţa parteneriatului public-privat. 
„A fost o falsă discuţie în spaţiul public, şi miza nu era redevenţa. Ea e prinsă în acordul petrolier cu aceste 
companii din 2008. Ce am prins noi în varianta de la Camera Deputaţilor pe care o vom vota astăzi. Creditul fiscal 
se elimină. Impozit pe veniturile suplimentare. S-a luat preţul de bază 71 lei pe megawatt oră şi s-a pus un impozit 
pe diferenţă, de la 41 de lei pe megawatt oră se impozitează cu 3%. Înseamnă 24,87 miliarde lei. Înseamnă 6,28 
miliarde dolari pe care le încasează statul român.(...) Jumătate din producţia de gaze va fi tranzacţionată pe piaţa 
din România. Asta înseamnă independenţă energetică. Introducem la Cameră sumele încasate din revedenţe şi 
impozite suplimentare vor alimenta fondul special creat prin ordonanţa parteneriatului public-privat”, a afirmat 
Liviu Dragnea. 
Proiectul de lege prevede procentele de calcul a impozitului pentru titularii de acorduri petroliere astfel: 
„Tranzacţiile desfăşurate sub preţul de referinţă se impozitează la preţul de referinţă. Procentele de calcul a 
impozitului se calculează pe baza preţurilor de vânzare a gazelor naturale practicate de către titularii de acorduri 
petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore pe baza grilei de preţuri de mai jos, ajustate anual începand 
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cu 1 ianuarie 2019 cu indicele anual al preţurilor de consum, după cum urmează: a) 30% din venitul suplimentar 
pentru preţurile de până la 85 lei/MWh inclusiv; b) 15% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării 
unor preţuri între 85 lei/MWh şi 100 lei/MWh inclusiv; c) 20% din veniturile suplimentare obţinute în urma 
practicării unor preţuri între 100 lei/MWh şi 115 lei/MWh inclusiv; d) 25% din veniturile suplimentare obţinute în 
urma practicării unor preţuri între 115 lei/MWh şi 130 lei/MWh inclusiv; e) 30% din veniturile suplimentare 
obţinute în urma practicării unor preţuri între 130 lei/MWh şi 145 lei/MWh inclusiv; f) 35% din veniturile 
suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri între 145 lei/MWh şi 160 lei/MWh inclusiv; g) 40% din 
veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri între 160 lei/MWh şi 175 lei/MWh inclusiv; h) 
45% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri între 175 lei/MWh şi 190 lei/MWh 
inclusiv; i) 50% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri care depăşesc 190 lei/MWh”, 
se arată în articolul 19 din iniţiativa adoptată de deputaţi. 
În forma adoptată de Senat, articolul 19 arăta astfel: "Data de referinţă pentru stabilirea valorii creditului fiscal 
este data intrării în vigoare a prezentei legi şi creditul fiscal se va calcula conform legislaţiei în vigoare la data 
intrării în vigoare a prezentei legi." 
Un alt articol prevede că titularii de acorduri petroliere vor beneficia de cote procentuale de redevenţă petrolieră. 
Art.18. „(1) Titularii de acorduri petroliere beneficiază, pe toată perioada derulării acestora, de cotele procentuale 
de redevenţă petrolieră şi de pragurile de producţie brută aferente acestor cote în vigoare la data intrării în 
vigoare a prezentei legi. (2) Prevederile legale referitoare la condiţionalităţi de mediu, precum şi la forţa de 
muncă, decurgând din legislaţia internă sau din tratate ori convenţii internaţionale la care România este parte 
semnatară sau aderă se aplică şi titularilor de acorduri petroliere”, prevede articolul 18 din proiectul de lege 
adoptat. 
În forma adoptată de Senat, articolul 18 arăta: „(1) Titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetre 
petroliere offshore aflate în curs de executare la data intrării în vigoare a prezentei legi beneficiază, pe toată 
perioada derulării acestora, de nivelul de redevenţă, cotele procentuale de redevenţă petrolieră, pragurile de 
producţie brută aferente acestor cote şi de reglementările fiscale existente la data intrării în vigoare a prezentei 
legi; începând cu data intrării în vigoare a prezentei legi, prevederile Ordonanţei Guvernului nr. 7/2013 privind 
instituirea impozitului asupra veniturilor suplimentare obţinute ca urmare a dereglementării preţurilor din 
sectorul gazelor naturale, cu modificările si completările ulterioare şi ale Ordonanţei Guvernului nr. 6/2013 
privind instituirea unor măsuri speciale pentru impozitarea exploatării resurselor naturale, altele decât gazele 
naturale, aprobată cu modificări şi completări prin Legea nr.261/2013, cu modificările ulterioare, nu se aplică 
titularilor de acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore aflate în curs de executare la data 
intrării în vigoare a prezentei legi. 
De asemenea, o altă prevedere a articolului 18 adoptată de senatori arăta astfel: „(2) ANRM şi titularii de acorduri 
petroliere pot încheia acte adiţionale la acordurile petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore aflate în 
curs de executare la data intrării în vigoare a prezentei legi pentru a reflecta la nivel contractual prevederile 
prezentului articol” 
Comisiile de specialitate au dat tot luni aviz favorabil pe proiectul de lege. 
Deputaţii din PMP au votat împotriva proiectului de lege. 
„Este votul cu cea mai mare miză economică. Clar că o să votăm împotriva acestui proiect de lege , pentru că 
articolul 18 prevedere foarte clar, un nivel fix al redevenţelor pe toată perioada celor 30 de ani plus posibilitatea 
de a prelungi cu încă 15 ani, iar nivelul redevenţelor să rămână ca şi la început. Nu este normal ca după ce firma 
care exploatează îţi acoperă din cheltuieli, noi să nu putem negocia în interesul românilor. Nu este posibil ca un 
contribuabil să aibă prevederi fiscale bătute în cuie. În momentul de faţă PMP va vota împotriva acestui proiect”, 
a susţinut deputatul Adrian Todoran, înainte de votul final. 
Şi deputaţii USR au anunţat înaintea votului final că se vor abţine de la vot. 
„Avem astăzi în faţa noastră o lege cu o importanţă strategică pentru România, dar şi pentru securitatea 
energetică. Este poate cea mai importantă lege a acestei sesiuni parlamentare şi ar fi trebuit să ne aplicăm asupra 
ei cu seriozitate, dezbaterile să fie unele susţinute, transparente, însă acest lucru nu s-a întâmplat. Nu s-a discutat 
cu fermitate cadrul fiscal al acestei legi. USR se va abţine”, a susţinut deputatul USR Prună Cristina. 
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Propunerea legislativă a fost adoptată de Senat pe 12 februarie, Camera Deputaţilor având rol de for decizional în 
acest caz. Astfel că proiectul de lege se va duce acum la preşedintele României pentru promulgare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă se întâlneşte astăzi, la Bruxelles, cu preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. 
Temele de discuţie 
Executivul a confirmat, luni într-un comunicat, că premierul Viorica Dăncilă va efectua o vizită oficială la Bruxelles, 
în perioada 9-10 iulie, ocazie cu care va avea o întrevedere cu preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude 
Juncker. 
Potrivit sursei citate, prim-ministrul român va avea discuţii cu Phil Hogan, comisar european pentru agricultură şi 
dezvoltare rurală, Günther Oettinger, comisar european pentru buget şi resurse umane şi cu Corina Creţu, 
comisar european pentru politică regională. 
„Vizita la Bruxelles urmăreşte intensificarea dialogului Guvernului României cu instituţiile europene, în 
perspectiva preluării de către ţara noastră a preşedinţiei Consiliului UE, de la 1 ianuarie 2019”, precizează Guvern, 
în comunicatul de presă remis MEDIAFAX. 
Dăncilă îi va reasigura pe oficialii europeni că autorităţile români au un angajament ferm de a avea un mandat de 
succes, iar obiectivul României deste de „a contribui, de o manieră constructivă, la definirea şi promovarea 
interesului comun european, la asigurarea unităţii şi coeziunii între statele membre, precum şi la reapropierea 
cetăţenilor de Uniunea Europeană”. 
În cadrul vizitei premierul Dăncilă, vor fi abordate şi aspecte prioritare ale agendei europene, cu accent pe politica 
de coeziune şi politica agricolă comună. 
Informaţia că Viorica Dăncilă va avea o întrevedere, marţi, cu preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude 
Juncker, a apărut prima oară pe site-ul CE unde a fost publicat programul oficialului european. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liberalii au anunţat data la care au convocat Consiliul Naţional al PNL. Printre teme se numără şi excluderea 
din partid a lui Viorel Cataramă 
Consiliul Naţional al PNL a fost convocat, în şedinţa de luni a Biroului Politic al partidului, pe data de 4 august. 
Liderul liberal, Ludovic Orban, a precizat că nu a fost încă stabilit locul desfăşurării evenimentului, care ar putea fi 
la Alba Iulia sau la Bucureşti.iberalii au anunţat data la care au convocat Consiliul Naţional al PNL. 
„Am convocat Consiliul Naţional. Încă nu am stabilit locul dacă va fi la Alba Iulia sau la Bucureşti. Urmează să îl 
stabilesc cu domnul prim-vicepreşedinte Mircea Hava. Va fi un Consiliu National care va avea ca principale puncte 
pe ordinea de zi criteriile, calendarul şi procedura de stabilire a listei de candidaţi pentru alegerile 
europarlamentare. De asemenea, criteriile, procedura şi calendarul pentru desemnarea candidaţilor la funcţia de 
primari în municipiile reşedinţă de judeţ care presupun o atenţie specială în ceea ce priveşte pregătirea 
candidaţilor Partidului Naţional Liberal. De asemenea, vom adopta un document care va intra în dezbaterea 
partidului - Principiile bunei guvernări liberale”, a declarat preşedintele PNL, Ludovic Orban, la finalul şedinţei 
Biroului politic al formaţiunii care a avut loc la Parlament. 
Tot luni, în şedinţa Biroului Executiv al PNL, liberalii au votat pentru excludere a lui Viorel Cataramă din partid. 
Referitor la propunerea de excludere a prim-vicepreşerdintelui PNL Sector 2, Viorel Cataramă, liderul liberal 
Ludovic Orban a spus că a aplicat statutul partidului prin această propunere şi că cine vorbeşte în afara partidului, 
încălcând prevederile statuale ale PNL. 
Orban a propus, luni, excluderea din PNL a lui Viorel Cataramă. Decizia poate fi luată doar în cadrul şedinţei 
Consiliului Naţional de conducere al partidului. 
Viorel Cataramă cataloghează decizia lui Ludovic Orban de a-l exclude din partid drept un gest "de disperare şi de 
prostie", susţinând că preşedintele partidului nu a respectat statutul, deci orice demers de excludere este nul. 
(Sursa: Mediafax) 
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 MCSI: Apel de proiecte pentru digitalizarea sistemului medical românesc 
Digitalizarea informaţiilor aferente concediilor medicale şi biletelor de trimitere, dosarul electronic de sănătate 
sau telemedicina sunt printre acţiunile ce vor putea primi finanţare în cadrul noului apel de proiecte 
''Îmbunătăţirea conţinutului digital şi a infrastructurii TIC sistemice în domeniul e-educaţie, e-incluziune, e-
sănătate şi e-cultură'', alocarea prevăzută pe aceste apel fiind de 30 de milioane de euro. 
Potrivit unui comunicat al Ministerului Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale, remis luni AGERPRES, MCSI, 
prin Organismul Intermediar pentru Promovarea Societăţii Informaţionale, şi Ministerul Fondurilor Europene, prin 
Autoritatea de Management pentru Programul Operaţional Competitivitate, au lansat spre consultare publică 
Ghidul Solicitantului aferent Acţiunii 2.3.3 - Îmbunătăţirea conţinutului digital şi a infrastructurii TIC sistemice în 
domeniul e-educaţie, e-incluziune, e-sănătate şi e-cultură - Secţiunea E-Sănătate - Axa prioritară 2 - Tehnologia 
Informaţiei şi Comunicaţiilor (TIC) pentru o economie digitală competitivă. 
 "Îmbunătăţirea calităţii vieţii românilor este nucleul programului de guvernare asumat de social-democraţi, iar 
acest lucru se realizează prin implementarea mai multor proiecte care ţin de diferite domenii de activitate. 
Sănătatea este unul dintre ele, motiv pentru care, împreună cu ceilalţi reprezentaţi ai Executivului, lucrăm la 
identificarea celor mai bune măsuri şi la materializarea acestora, astfel încât un număr cât mai mare de români să 
beneficieze de ele. Noul apel care urmează să fie deschis va permite finanţarea mai multor proiecte ce presupun 
utilizarea instrumentelor TIC în domeniul sănătăţii, prin dezvoltarea unui sistem informatic integrat de e-sănătate, 
ce va contribui la debirocratizarea, îndepărtarea duplicării datelor medicale, asigurarea informaţiilor medicale 
relevante ale unui  pacient, îndepărtarea datelor redundante din sistem, creşterea eficienţei personalului medical 
şi administrativ, îmbunătăţirea procesului de furnizare de servicii medicale şi, în consecinţă, evitarea unor erori", a 
declarat Petru Bogdan Cojocaru, ministrul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale.    
Acesta a precizat că echipa de la MCSI va un partener pentru toţi cei care doresc să digitalizeze relaţia autoritate/ 
instituţie cu cetăţeanul. 
Alocarea indicativă pentru acest apel este de 30 de milioane de euro, urmând să fie implementate proiecte cu 
activităţi integrate, ce au un impact strategic naţional, fiind vizat un public ţintă cât mai numeros. 
 Potrivit sursei citate, în cadrul acestui apel vor fi finanţate proiecte, în funcţie de prioritizarea care va fi făcută la 
nivelul Ministerului Sănătăţii, care vor urmări digitalizarea informaţiilor aferente concediilor medicale şi biletelor 
de trimitere, dosarul electronic de sănătate - DES şi crearea/actualizarea/consolidarea procesului de digitalizare a 
înregistrărilor în domeniul Sănătăţii (Depozitul de date, Instrumente analitice şi de raportare etc). 
 
De asemenea, vor fi finanţate şi proiecte de telemedicină, care presupun furnizarea de servicii medicale de 
specialitate ambulatorii post spitalizare a pacienţilor externaţi din spitale şi facilitarea accesului populaţiei din 
zona rurală la servicii ambulatorii de specialitate. 
  
MCSI precizează că Ghidul Solicitantului este postat pe site-ul Organismului Intermediar pentru Promovarea 
Societăţii Informaţionale, http://fonduri.mcsi.ro, la secţiunea Consultare publică, şi pe site-ul Autorităţii de 
Management pentru Programul Operaţional Competitivitate (www.fonduri-ue.ro), secţiunea Implementare 
program. 
Perioada de consultare publică este de 10 zile lucrătoare, începând cu data de 6 iulie a.c, până în data de 20 iulie 
a.c., timp în care pot fi trimise observaţii şi sugestii.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 ANI intră în forță în sistemul medical - Persoane cu funcții de conducere, declarate incompatibile 
Agenția Națională de Integritate a constatat starea de incompatibilitate în cazul a trei persoane cu funcție de 
conducere din sistemul medical, după cum urmează: 
1. POPESCU DUMITRU, fost manager al Spitalului de Psihiatrie și pentru Măsuri de Siguranță Săpoca, Județul 
Buzău - INCOMPATIBILITATE ȘI SESIZARE PARCHET 
În perioada 18 decembrie 2008 – 10 februarie 2017 a exercitat simultan funcția de manager și calitatea de 
președinte al Consiliului Director din cadrul Casei de Ajutor Reciproc Spitalul Săpoca I.F.N, încălcând astfel 
dispozițiile art. 178, alin. (1), lit. a) și art. 178, alin. (4) din Legea nr. 95/2006. 
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De asemenea, Agenția Națională de Integritate a constatat indicii privind săvârșirea infracțiunii de „fals în 
declarații”, întrucât persoana evaluată nu a menționat în declarațiile de avere depuse în calitate de Manager 
cuantumul venitului realizat în urma exercitării funcțiilor de Președinte al Consiliului de administrație/director al 
Casei de Ajutor Reciproc a Salariaților Spital Săpoca I.F.N. și în declarațiile de interese funcția de Președinte al 
Consiliului de administrație/director. 
Agenția Națională de Integritate a sesizat Parchetul de pe lângă Judecătoria Buzău, Județul Buzău, în vederea 
verificării indiciilor privind săvârșirea infracțiunii de fals în declarații prevăzută de dispozițiile art. 326 din Legea nr. 
286/2009 privind Codul penal. 
2. DONCIU DORINA, șef Secția Psihiatrie I în cadrul Spitalului Clinic Psihiatrie ,,Socola” Iași, Județul Iași - 
INCOMPATIBILITATE 
În perioada 16 noiembrie 2016 – 01 iulie 2017 a deținut funcția de șef Secția Psihiatrie I simultan cu calitatea de 
asociat unic, respectiv de administrator al S.C. Vital Medical Center Memory S.R.L., încălcând astfel dispozițiile art. 
185, alin. (15) și ale art. 178, alin. (1), lit. g) din Legea nr. 95/2006. 
3. BARTOȘ DANIELA, fost șef de Secție în cadrul Spitalului Clinic de Urgență București - INCOMPATIBILITATE 
În perioada 21 ianuarie 2015 – 07 septembrie 2017 a exercitat simultan funcția de șef de secție și o funcţie în una 
dintre structurile de conducere ale unei alte unităţi spitaliceşti, respectiv în perioada 22 noiembrie 2016 – 07 
septembrie 2017 a exercitat simultan funcția de șef de secție și funcţia de membru în organele de administrare în 
societăţi reglementate de Legea nr. 31/1990. 
Astfel, persoana evaluată a încălcat dispozițiile art. 178, alin. (1), lit. d) și g) coroborat cu dispozițiile art. 185, alin. 
(15) din Legea nr. 95/2006. 
Persoanele evaluate au fost informate despre declanșarea procedurii de evaluare, elementele identificate, 
precum și drepturile de care beneficiază - de a fi asistate sau reprezentate de un avocat și de a prezenta date sau 
informații pe care le consideră necesare, personal ori prin transmiterea unui punct de vedere scris. DONCIU 
DORINA nu a depus la dosarul de evaluare un punct de vedere, în exercitarea dreptului la apărare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Parcul feroviar CFR Călători: Faliment cu asistență BEI-UE 
Proiectul implementat de Autoritatea pentru Reformă Feroviară (ARF) cu asistenţa Băncii Europene de Investiţii 
(BEI), în scopul achiziţiei de material rulant, poate răspunde unor viitoare nevoi ale operatorilor de transport 
feroviar, însă nu are cum să ajute în prezent la achiziţia urgentă de material rulant pentru CFR Călători, spun 
sindicatele din domeniu. 
Proiectul nu este de folos nici pentru operatorii români privaţi de transport feroviar de călători, termenele şi 
condiţiile legale impuse de procedurile birocratice naţionale şi europene scoţându-i pe aceştia din joc, susţin 
sindicatele din domeniu, potrivit Agerpres.ro. 
 
"ARF doreşte ca prin acest proiect să înnoiască parcul de material rulant pentru transportul de pasageri din ţara 
noastră cu 100 de rame electrice noi (EMU), însă, din păcate, termenele şi condiţiile legale care sunt impuse de 
procedurile birocratice naţionale şi europene scot din joc nu numai pe principalul operator de transport feroviar 
de călători din România - SNTFC 'CFR Călători' SA, dar şi pe ceilalţi operatori privaţi din acest domeniu de 
activitate. Aşadar, în situaţia în care se continuă cu aceeaşi abordare de până acum, putem spune că rezultatele 
implementării proiectului ar putea să fie deosebit de favorabile numai operatorilor de transport feroviari din 
străinătate", afirmă Confederaţia Sindicală Naţională Meridian şi Federaţia Sindicatelor Transportatorilor Feroviari 
din România (FSTFR) într-un comunicat comun. 
 
Potrivit sursei citate, ARF a organizat miercuri, 4 iulie 2018, o consultare trilaterală la care au participat 
reprezentanţii ARF, reprezentanţii federaţiilor sindicale ce au în componenţa lor majoritatea mecanicilor de 
locomotivă de călători şi de marfă (FSTFR şi FMLR), precum şi consultanţii europeni AECOM contractaţi de Banca 
Europeană de Investiţii în vederea implementării Proiectului "Sprijin pentru Autoritatea de Reformă Feroviară la 
achiziţia materialului rulant destinat transportului de pasageri". 
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Obiectivul acestui program implementat în colaborare cu experţi selectaţi de BEI este de a sprijini nou înfiinţata 
Autoritate de Reformă Feroviară, să realizeze în perioada următoare, achiziţii de material rulant pentru a fi pus, în 
anumite condiţii, la dispoziţia operatorilor de transport feroviar de pasageri din România. Sarcinile atribuite 
consultanţilor în acest proiect sunt: realizarea unui studiu de fezabilitate (până la sfârşitul anului 2019); realizarea 
procedurilor de atribuire a Contractelor de Serviciu Public; realizarea procedurilor de licitaţie a materialului rulant 
(până în anul 2021 cu finalizare în 2023) şi depunerea cererii de finanţare din fonduri UE (dacă nu se depăşeşte 
termenul prevăzut pentru folosirea acestor bani europeni). 
 
"În contextul în care cererea de servicii de transport feroviar pasageri este mult mai mare decât oferta 
operatorilor din piaţa, CSN MERIDIAN şi FSTFR mai trage încă o dată un semnal de alarmă asupra crizei de la 
SNTFC 'CFR Călători SA, datorată în special lipsei automotoarelor, ramelor electrice, vagoanelor şi locomotivelor, 
fără de care, nu se pot asigura nevoile pieţei de transport feroviar din România, cu un impact direct asupra 
călătorilor. Achiziţia a 100 de EMU în perioada 2021-2023 este tardivă pentru operatorii de transport feroviari de 
călători români, motiv pentru care solicităm Guvernului României să ia exemplul altor guverne europene, care au 
reuşit să achiziţioneze material rulant nou prin alte metode, care le-au permis să consolideze rolul transportului 
feroviar de călători în asigurarea unei mobilităţi durabile a cetăţenilor din aceste state membre UE", se spune în 
comunicat. 
 
La sfârşitul lunii iunie 2018, parcul inventar de mijloace de tracţiune aparţinând CFR Călători era compus din 1.090 
de vehicule feroviare motoare ((358 locomotive electrice; 238 locomotive Diesel electrice; 190 locomotive Diesel 
hidraulice, 120 automotoare Desiro; 133 automotoare serii 700, 900, 1000, 282, LVT, DUEWAG; 11 automotoare 
ADH11; 34 rame electrice Z 6100, 6300; şase locomotive Diesel mecanice) şi două vagoane WIT. 
 
Parcul inventar înregistrează un număr de 2.283 de vagoane (2031 vagoane clasă şi 252 vagoane speciale) în 
următoarea structură: 313 vagoane construcţie nouă (304 vagoane clasă şi 9 vagoane speciale), 1175 vagoane 
modernizate/ adaptate la infrastructură CFR (944 vagoane clasă şi 231 vagoane speciale) şi 795 vagoane 
modernizate (783 vagoane clasă şi 132 vagoane speciale). 
 
"Locomotivele SNTFC 'CFR Călători' SA sunt insuficiente şi vechi, iar în ceea ce priveşte situaţia automotoarelor şi 
a ramelor electrice situaţia nu este mai bună. Compania are nevoie de 500 de automotoare şi rame electrice, însă 
în prezent sunt în exploatare doar 200 de automotoare. Lipsesc 200 de rame electrice şi 100 de automotoare, iar 
cu privire la automotoare, doar o parte dintre acestea au o vârstă medie de 13 ani, respectiv AM Desiro care sunt 
în număr de 100 în exploatare. Precizăm că Ministrul Transporturilor a promis în Parlamentul României că în luna 
septembrie 2018 vor fi achiziţionate 100 de automotoare de tip Desiro pentru SNTFC 'CFR Călători' SA. În ceea ce 
priveşte situaţia vagoanelor, la data de 29 iunie 2018, în structura parcului inventar al SNTFC 'CFR Călători' SA se 
înregistra aceeaşi insuficienţă, respectiv este nevoie de cel puţin 1.300 de vagoane şi există doar 650 de vagoane 
în funcţiune la acest moment. Conducerea societăţii a promis că pentru următorii doi ani vor exista contracte de 
modernizări pentru 300 de vagoane din parcul inventar al SNTFC 'CFR Călători' SA", atrag atenţia sindicatele. 
 
Consorţiul selectat de BEI-PASSA lucrează la elaborarea documentaţiei necesare achiziţiei de material rulant 
pentru transportul public de călători, în baza unui proiect european care se va derula pe o perioadă de 20 de luni, 
a anunţat, pe 21 mai, Autoritatea pentru Reformă Feroviară (ARF). 
 
"Proiectul este cofinanţat de Fondul European Regional de Dezvoltare prin Programul Operaţional Asistenţă 
Tehnică şi bugetul de stat, are o durată de 20 luni şi va avea drept rezultate: un studiu de fezabilitate în vederea 
pregătirii achiziţiei de material rulant, pregătirea contractelor de servicii publice în conformitate cu normele 
europene, specificaţii pentru proiectul de achiziţie de material rulant şi asistenţă în completarea cererii de 
finanţare pentru achiziţia de material rulant", se arată în comunicatul ARF remis AGERPRES. 
 
Studiul de fezabilitate care va sta la baza întocmirii caietului de sarcini şi din care va rezulta numărul şi tipul 
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vehiculelor feroviare ce vor fi achiziţionate de Autoritatea pentru Reformă Feroviară (ARF) va fi încheiat în toamna 
acestui an. 
 
Autoritatea pentru Reformă Feroviară are prevăzut prin Programul Operaţional Infrastructură Mare 2014 - 2020 
un proiect major privind achiziţia de material rulant în valoare de 252 milioane euro (costuri eligibile). 
 
 ARF este o structură specializată aflată în subordinea Ministerului Transporturilor, înfiinţată prin OUG 62/2016, 
care ca obiect de activitate implementarea reformei în sectorul feroviar, conform Master Planului General de 
Transport. 
 
Instituţia se ocupă de restructurarea reţelei de transport feroviar, atribuirea contractelor de servicii publice către 
operatorii de transport feroviar, introducerea indicatorilor de performanţă care să stea la baza monitorizării 
contractelor de servicii publice legal încheiate, introducerea unor programe de eficientizare a activităţilor 
desfăşurate în sectorul de transport feroviar, precum şi de achiziţionarea de material rulant care se va preda, în 
condiţiile legii, operatorilor de transport public feroviar de călători. 
 
Pentru perioada de programare 2014 - 2020, în decembrie 2015 BEI şi Ministerul Fondurilor Europene au semnat 
un nou Memorandum de înţelegere, care are anexat un format standard de contract de asistenţă tehnică (PASSA), 
atât pentru a asigura sprijin în vederea susţinerii reformelor structurale, investiţiilor din sectorul public, creşterea 
absorbţiei Fondurilor Europene Structurale şi de Investiţii în perioada de programare 2014 - 2020, cât şi pentru a 
pregăti perioada de programare următoare (după 2020). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Victor Negrescu: Vom accesa fondul de Solidaritate al Uniunii Europene, pentru zonele inundate 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a declarat, luni, în Alba, că România va accesa fondul 
de Solidaritate al UE, după pagubele produse de inundaţii, precizând că unele situaţii puteau fi anticipate dacă se 
implementau la timp proiecte. 
Victor Negrescu a spus, luni, după ce a evaluat situaţia din zonele inundate din judeţul Alba, că este foarte 
important pentru membrii guvernului nu doar să intervină, sprijinindu-i pe oameni, ci şi să creeze proiecte de 
infrastructură care, pe viitor, să prevină inundaţiile. 
”Este clar că sunt zone care au risc mai ridicat să fie afectate de inundaţii, iar acolo trebuie să facem proiecte. Că 
este vorba de fonduri naţionale, că e vorba de fonduri europene, că e vorba de proiectele de la CNI. Deja am 
identificat, la nivel naţional, proiecte care, din păcate, în anii trecuţi nu au fost implementate şi, dacă ar fi fost 
implementate, unele situaţii puteau fi anticipate”, a spus Victor Negrescu. 
Ministrul delegat pentru afaceri Europene a declarat, apoi, presei, că România va accesa Fondul de Solidaritate al 
Uniunii Europene. Acesta a mai fost utilizat la dezastre, precum inundaţii puternice, incendii mari, cutremure sau 
furtuni devastatoare. 
”Există şi acest fond de Solidaritate la nivelul Uniunii Europene pe care îl vom accesa. Este important să avem o 
evaluare cât mai clară. De principiu, de la primele inundaţii, trebuie să facem o evaluare completă în maximum 12 
săptămâni. Noi ne-am fixat la nivelul Guvernului ca în maxim două săptămâni să avem o evaluare cât mai clară. 
Prefecţii deja au făcut o raportare iniţială. Avem nevoie de o raportate cât mai clară, cât mai precisă, să aducem şi 
aceste resurse disponibile la nivel european. Resursele nu acoperă tot, nu e vorba numai de bani europeni, vom 
folosi şi bani naţionali, dar e important să folosim şi acest mecanism cât mai repede”, a mai spus Victor Negrescu. 
Inundaţiile au făcut ravagii, duminică, în comuna Şona din judeţul Alba, unde 14 persoane au fost evacuate şi 
adăpostite la căminul cultural, după ce apele au intrat cu putere în casele lor, iar acum sunt improprii locuirii. 
Astfel de inundaţii nu au mai fost de peste 20 de ani, au spus localnicii. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Statistic, românul câștigă 2.704 lei. În realitate, doar unu din patru are atât 
Câştigul salarial mediu nominal brut s-a situat în mai 2018 la 4.494 lei, cu 0,4% mai mic decât în aprilie 2018, iar 
cel net la 2.704 lei, în scădere faţă de luna precedentă cu 9 lei (0,3%). Trei sferturi dintre salariați câștigă însă sub 
600 de euro net, respectiv sub ceea ce Institutul de Statistică numește a fi ”medie”. 
Explicația este aceea că socotirea mediei statistice este puternic influențată de salariile superioare. Spre exemplu 
media salariilor la cinci salariați, din care patru câștigă 1.000 de lei pe lună iar al cincilea 6.000 lei este de 2.000 
lei, deși patru din cinci iau jumătate. De interes ar fi calculul valorii mediane, respectiv valoarea salarială care 
împarte masa salariaților în două părți egale, o parte care ia mai puțin de valoarea mediană, o parte care ia mai 
mult. Institutul de Statistică nu a făcut niciodată însă publice astfel de informații chiar dacă acestea sunt 
relevante. 
Comparativ cu luna mai a anului precedent, câştigul salarial mediu nominal net a crescut cu 14,4%. 
Valorile cele mai mari ale câştigului salarial mediu nominal net s-au înregistrat în activităţi de servicii în tehnologia 
informaţiei (inclusiv activităţi de servicii informatice), respectiv de 6.437 de lei, iar cele mai mici în hoteluri şi 
restaurante, de 1.554 de lei. 
 
În raport cu evoluţia preţurilor de consum, indicele câştigului salarial real în luna mai 2018, faţă de aceeaşi 
perioadă a anului precedent, a fost de 108,5%, iar raportat la luna precedentă a ajuns la 99,2%. Faţă de luna 
octombrie 1990, indicele câştigului salarial real a fost de 193,8%, cu 1,5 puncte procentuale mai mic faţă de cel 
înregistrat în luna aprilie 2018. 
 
Potrivit INS, în cursul anului se înregistrează fluctuaţii ale câştigului salarial determinate, în principal, de acordarea 
premiilor anuale şi a primelor de sărbători (decembrie, martie/aprilie). Acestea influenţează creşterile sau 
scăderile în funcţie de perioada în care sunt acordate, conducând, în cele din urmă, la estomparea fluctuaţiilor 
câştigului salarial lunar la nivelul întregului an. 
 
În luna mai 2018, nivelul câştigului salarial mediu net a înregistrat în activităţile din sectorul economic, în aproape 
egală măsură, atât scăderi, cât şi creşteri faţă de luna precedentă. 
 
Scăderile câştigului salarial mediu net faţă de luna aprilie 2018 au fost determinate de acordarea în luna 
precedentă de premii ocazionale (prime trimestriale, anuale, al 13-lea salariu, pentru performanţe deosebite ori 
pentru sărbătorile de Paşte), drepturi în natură şi ajutoare băneşti, sume din profitul net şi din alte fonduri. De 
asemenea, scăderile câştigului salarial mediu net au fost cauzate de nerealizările de producţie ori încasările mai 
mici (funcţie de contracte/proiecte), precum şi de angajările de personal cu câştiguri salariale mici în unele 
activităţi economice. 
 
Cele mai semnificative scăderi ale câştigului salarial mediu net s-au înregistrat după cum urmează: cu 16,7% în 
activităţi de asigurări, reasigurări şi ale fondurilor de pensii (cu excepţia celor din sistemul public de asigurări 
sociale), respectiv cu 15,3% în extracţia petrolului brut şi a gazelor naturale; între 7,0% şi 12,0% în tranzacţii 
imobiliare, activităţi de servicii anexe extracţiei, activităţi auxiliare intermedierilor financiare, activităţi de 
asigurare şi fonduri de pensii, producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer 
condiţionat, extracţia cărbunelui superior şi inferior; între 3,0% şi 6,0% în fabricarea substanţelor şi a produselor 
chimice, depozitare şi activităţi auxiliare pentru transport, fabricarea produselor de cocserie şi a produselor 
obţinute din prelucrarea ţiţeiului, fabricarea hârtiei şi a produselor din hârtie, telecomunicaţii, tipărirea şi 
reproducerea pe suporturi a înregistrărilor, fabricarea altor produse din minerale nemetalice, construcţii. 
 
Creşterile câştigului salarial mediu net faţă de luna precedentă s-au datorat acordării de prime ocazionale (prime 
trimestriale, anuale ori pentru performanţe deosebite), drepturi în natură şi ajutoare băneşti, plăţii sumelor din 
profitul net şi din alte fonduri (inclusiv tichete de masă şi tichete cadou). De asemenea, câştigurile salariale medii 
nete din luna mai au fost mai mari comparativ cu luna precedentă ca urmare a realizărilor de producţii ori 
încasărilor mai mari (funcţie de contracte/proiecte), cât şi ca urmare a disponibilizării de personal cu câştiguri 
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salariale mici în unele activităţi economice. 
 
Cele mai semnificative creşteri ale câştigului salarial mediu net s-au înregistrat după cum urmează: între 7,5% şi 
8,5% în intermedieri financiare (cu excepţia activităţilor de asigurări şi ale fondurilor de pensii), extracţia 
minereurilor metalifere, silvicultură şi exploatare forestieră (inclusiv pescuit şi acvacultură); între 3,0% şi 6,0% în 
fabricarea produselor din cauciuc şi mase plastice, colectarea şi epurarea apelor uzate, fabricarea de mobilă, 
fabricarea produselor farmaceutice de bază şi a preparatelor farmaceutice, prelucrarea lemnului, fabricarea 
produselor din lemn şi plută (cu excepţia mobilei, inclusiv fabricarea articolelor din paie şi din alte materiale 
vegetale împletite). 
 
În sectorul bugetar s-au înregistrat uşoare creşteri ale câştigului salarial mediu net faţă de luna precedentă, astfel: 
învăţământ (+2,1%), sănătate şi asistenţă socială (+1,1%), respectiv administraţie publică (+1,0%). 
(Sursa: Digi 24) 
 

 ROBOR la 3, 6 şi 9 luni scade uşor. Valoarea indicelui la 12 luni stagnează 
Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor de consum în lei cu dobânda variabilă, a 
scăzut uşor luni la 3,38%, de la 3,39% cât înregistrase vineri, reiese din datele Băncii Naţionale a României (BNR). 
Şi indicele ROBOR la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare în lei cu dobânda variabilă, a scăzut 
la 3,46%, de la 3,47% 
Iar indicele ROBOR la 9 luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile 
comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a scăzut la 3,48% de la 3,49%. 
În schimb, indicele ROBOR la 12 luni a stagnat la valoarea de 3,53%, cât înregistrase vineri. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între ele în lei. Indicele se 
stabileşte zilnic ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de 10 banci selectate de Banca Naţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Klaus Iohannis participă, în perioada 11-12 iulie, la Summitul NATO de la Bruxelles 
Preşedintele Klaus Iohannis va participa, în perioada 11-12 iulie, la Summitul Alianţei Nord-Atlantice care va avea 
loc la Bruxelles, când va fi organizată şi o reuniune distinctă, dedicată evoluţiilor de securitate din regiunea Mării 
Negre, cu participarea Georgiei şi Ucrainei. 
”Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, va participa, în perioada 11-12 iulie a.c., la Summitul Alianţei 
Nord-Atlantice care va avea loc la Bruxelles, Regatul Belgiei. Programul va include o reuniune a Consiliului Nord-
Atlantic, o întâlnire de lucru a liderilor aliaţi, precum şi o reuniune în formatul Misiunii Resolute Support din 
Afganistan. De asemenea, pentru prima dată, la cel mai înalt nivel aliat, va fi organizată o reuniune distinctă, 
dedicată evoluţiilor de securitate din regiunea Mării Negre, cu participarea Georgiei şi Ucrainei”, se arată într-un 
comunicat de presă remis agenţiei MEDIAFAX. 
Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, pe agenda Summitului NATO se vor regăsi teme extrem de importante, 
printre care procesul de adaptare a Alianţei la realităţile mediului actual de securitate, context în care se vor 
stabili direcţiile principale de acţiune pentru perioada următoare. Totodată, va avea loc un schimb de vederi 
privind stadiul implementării măsurilor strategice decise la Summiturile Aliate anterioare din Ţara Galilor, din 
2014, şi de la Varşovia, din 2016. 
”Se creează, aşadar, cadrul pentru dezbaterea modalităţilor de întărire a posturii NATO de apărare şi descurajare, 
de sporire a capacităţii Alianţei de proiectare a stabilităţii în vecinătatea sa, precum şi a perspectivelor de 
consolidare a cooperării NATO cu Uniunea Europeană, de o manieră complementară. Reuniunea comună a 
Consiliului Nord-Atlantic dedicată securităţii la Marea Neagră, cu participarea Georgiei si Ucrainei, va oferi un 
prilej pentru discuţii aplicate privind evoluţiile situaţiei de securitate din regiune, precum şi de reafirmare a 
sprijinului NATO pentru cei doi parteneri. De asemenea, vor fi supuse atenţiei şefilor de stat şi de guvern 
adaptarea structurii de comandă a NATO la noul mediu de securitate, dezvoltarea capacităţii de reacţie a forţelor 
aliate şi facilitarea mobilităţii acestora în Europa”, se mai arată în comunicat. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
De asemenea, Administraţia Prezidenţială precizează că un alt subiect important pe agenda summitului NATO îl 
reprezintă combaterea terorismului şi sprijinul pentru partenerii sudici va reprezenta. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Oficialii care se ocupau de Brexit în Marea Britanie au demisionat 
Ministrul britanic al Brexitului David Davis a demisionat duminică, la două zile după ce premierul Theresa May a 
obţinut acordul Guvernului pentru a propune menţinerea unei relaţii comerciale post-Brexit strânse cu UE, 
potrivit BBC şi agenţiei de presă PA, relatează AFP. 
Această demisie a fost urmată de cea a secretarului de stat însărcinat cu Brexitul Steve Baker, potrivit presei 
britanice. 
Davis, un eurosceptic numit în urmă cu doi ani la conducerea unui minister înfiinţat la o zi după votul britanicilor 
în favoarea părăsirii Uniunii Europene (UE), a ameninţat în mai multe rânduri, în ultimele luni, că va demisiona, 
din cauza unor dezacorduri cu May, potrivit presei britanice. 
Deputatul conservator Peter Bone a apreciat că ”a făcut bine”, considerând că propunerile lui May legate de 
Brexit erau ”doar cu numele” şi că ”nu sunt acceptabile”, potrivit News.ro. 
Aceste propuneri, pe care May urmează să le prezinte luni deputaţilor britanici, înainte să le prezinte la Bruxelles, 
prevăd înfiinţarea unei zone de liber-schimb şi un nou model vamal cu Cei 27, în vederea menţinerii unui comerţ 
”fără fricţiune” cu continentul. 
Davis, în vârstă de 69 de ani, este un veteran al politicii britanice. 
Secretar de stat însărcinat cu Afaceri Europene din 1994 în 1997, el a candidat în 2005 la conducerea Partidului 
Conservator, însă a fost înfrânt la acea vreme de David Cameron. 
El este deputat din Haltemprice and Howden, o circumscripţie în nord-estul Angliei. 
(Sursa: Digi 24) 
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